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ČESKO: V nekonečné debatě na téma výhodnost či nevýhodnost přijetí eura pro naši zemi současná
bezprecedentní hospodářská krize způsobená umělým zastavením našeho i světového hospodářství v
důsledku boje proti pandemii přináší nové argumenty.

Hospodářství se nachází v situaci extrémní nejistoty. Epidemie dosud neodezněla a procházíme
fází pomalého a postupného uvolňování karantény a návratu k normálnímu životu společnosti i
hospodářství. Nikdo není dosud schopen ani věrohodně odhadnout hloubku hospodářského propadu
a délku regenerace ekonomiky. Obecně se soudí, že výrazně přesáhne rozsah krize po roce 2008. Vše
navíc komplikuje nestejnoměrný vývoj v jednotlivých zemích.

Vlády ve snaze zabránit vlně krachů a destrukci ekonomiky sahají k bezprecedentním
stimulačním opatřením, při nichž zcela odložily ohledy na rozpočtovou obezřetnost a míru
zadlužení. Vstupujeme do nejisté sezóny neprůhledných všudypřítomných dotací, bojů o ně na
národní, evropské i mezinárodní úrovni, v nichž jako vždy budou vítězit ti silnější.

Naše ekonomika však má na rozdíl od evropských zemí svázaných svěrací kazajkou
společné měny jeden ekonomický nástroj, který skvěle automaticky funguje pouze díky
trhu a nepotřebuje k tomu žádné povolení z Bruselu ani vládní balíčky natištěných či vypůjčených
miliard, o nichž se neví, kdo je kdy zaplatí. Tímto nástrojem je volně plovoucí devizový kurz, který od
počátku koronavirové krize začal sám od sebe fungovat tak, aby se exportně orientovaná česká
ekonomika mohla snáze adaptovat na změněné podmínky a rychleji dostat z recese.

Koruna vůči dolaru  a euru prudce oslabila a v současnosti její kurz  výrazně přesahuje hodnoty tzv.
kurzového závazku, který svými intervencemi udržovala ČNB v letech 2013-2017.

JIŘÍ WEIGL

https://cz24.news/jiri-weigl-vazme-si-nasi-koruny/

